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ELŐLAP 

 
Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

13. számú 
JEGYZŐKÖNYVE 

 
Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2019. november 26-án, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 
   Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
   5 fő képviselő:  Gere Zsolt, Karcag Sándorné,  Kovács Ágnes, Piroska János,  
                   Szórágy Gyuláné 

Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető               

Érdeklődők:  Bodolay Zsófia, Budai Krisztina, Dávid Barbara, Demeter Katalin, Kovácsné 
Balogh Mónika, Nyilas Kálmánné, Papp László, Pásztor Györgyi, Pintér Ferenc, 
Sárközi András, Zsemberi János 

Napirend előtt: 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Napirend: 
 

1. Tájékoztató adatok a 2019. évi gazdálkodás első tíz havi teljesítéséről, pénzügyi helyzetről 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

2. Beszámoló folyamatban lévő pályázatokról 
Előadó: Varga Richárd polgármester             

 
3. I.és II.világháborús emlékmű költségeinek és teendőinek megbeszélése 

Előadó: Varga Richárd polgármester                   
 

4. A Hivatal további működése 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 

 
5. Önkormányzati ingatlanok ügyei  

- Infopont javítási munkái, üzemeltetése;                 - Hivatali udvar rendezése;  
- Iskolából leszerelt anyagok elszállítása;                 - Tájház tűzfal) 
- Fekécs Krisztián és neje kérelme                            - Budai Krisztina kérelme 
- Hivatal fűtés javításának többletköltsége              -  Szegfű utcába kő vásárlása 
- Civil ház fatároló tetejének javítása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
6. Mikuláscsomag gyerekeknek és időseknek csomag adása 

Előadó: Varga Richárd polgármester             
 

7. Egyebek 
- Olasz testvértelepülési kapcsolat 
- Téli felkészülés 
Előadó: Varga Richárd polgármester             
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Napirend utáni hozzászólások 
 
Hozott határozat: 92/2019.(XI.26.) –  107/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat 
Hozott rendelet nem volt. 
 
Zárt ülés volt. 
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Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

13. számú 
JEGYZŐKÖNYVE 

 
Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2019. november 26-án, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 
   Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
   5 fő képviselő:  Gere Zsolt, Karcag Sándorné,  Kovács Ágnes, Piroska János,  
                   Szórágy Gyuláné 

Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető 

                
Érdeklődők:  Bodolay Zsófia, Budai Krisztina, Dávid Barbara, Demeter Katalin, Kovácsné 

Balogh Mónika, Nyilas Kálmánné, Papp László, Pásztor Györgyi, Pintér Ferenc, 
Sárközi András, Zsemberi János 

 
                
Varga Richárd polgármester üdvözölte az alpolgármestert, a jegyzőt, a megjelent képviselőket és az 
érdeklődő állampolgárokat. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy az ülés határozatképes, így azt 17 
óra 10 perckor megnyitotta.  
A polgármester javaslatot tett két jegyzőkönyv hitelesítőre Gere Zsolt és Piroska János képviselők 
személyében. A javasolt személyeket kérdésre a testület egyhangúlag elfogadta.   
A polgármester ezután javaslatot tett a meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalására. A 
javasolt napirendek megtárgyalásával a testület egyhangúlag egyetértett. 

 
Napirend előtt: 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Röviden szeretném elmondani, hogy az ülésen készülő videofelvételt magánszemély kezdeményezte, a 
költséget nem az önkormányzat állja, az elkészült anyaggal nem az önkormányzat rendelkezik, ezzel 
kapcsolatban jogi és adatvédelmi felelőssége nincs, saját oldalán nem jeleníti meg. 
A lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel? 
 
Szórágy Gyuláné képviselő:  
Kaptunk-e már választ a buszfordulóval kapcsolatban? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Még nem kaptunk. Most újabb vonalon is elindult egy levelezés. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő:  
Én mindenképpen javasolnám, hogy a terveztetést indítsuk el a MÁV nélkül.  
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Varga Richárd polgármester: 
Amennyiben nincs más kérdés, észrevétel a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban, szavazásra 
teszem: aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató jelentést, kérem, 
hogy kézfelemeléssel jelezze. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a lejárt határidejű 
határozatokról szóló beszámolót, és a következő határozat született: 
 

92/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzata az alábbi határozatokra a beszámolási 
kötelezettséget megszünteti: 
 
71/2019(X.03.); 72/2019(X.03.); 73/2019(X.03.); 74/2019(X.03.); 75/2019(X.03.); 
76/2019(X.03.); 77/2019(X.03.); 78/2019(X.03.); 79/2019(X.03.); 80/2019(X.03.);  
81/2019(X.03.); 82/2019(X.03.); 83/2019(X.29.); 84/2019(X.29.); 85/2019(X.29.); 
86/2019(X.29.); 87/2019(X.29.); 88/2019(X.29.); 89/2019(X.29.); 90/2019(X.29.); 
91/2019(X.29.); 

 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolási kötelezettség megszüntetését a 
nyilvántartáson vezesse át. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
 
Napirend: 
 

1. Tájékoztató adatok a 2019. évi gazdálkodás első tíz havi teljesítéséről, pénzügyi helyzetről 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Tájékoztatásként elmondanám, hogy az önkormányzatnak nincs kifizetetlen számlája. A mai állás 
szerint 3.501.207 Ft van a számlánkon. Az Államkincstárnál vezetett számlán van az energetikai 
beruházásra fordítandó összeg, ami kb. 35 M Ft.  
 
Piroska János képviselő: 
Fizettünk már ki valamennyit a pénzből? 
 
Szórágy Gyuláné képviselő:  
Igen, a benyújtott részszámlákat már kifizettük. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Aki elfogadja a 2019. évi gazdálkodás első tíz havi teljesítéséről, pénzügyi helyzetről szóló beszámolót, 
kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a beszámolót és a 
következő határozat született: 
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93/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 2019. évi gazdálkodás első 
tíz havi teljesítéséről szóló beszámolót elfogadja.  
Kéri a polgármestert, hogy a 2019. évi költségvetés végrehajtásáról gondoskodjon, 
szükség esetén átcsoportosításra tegyen javaslatot. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű és 2020. február 28. 
Felelős: polgármester 

 
 

 
2. Beszámoló folyamatban lévő pályázatokról 

Előadó: Varga Richárd polgármester        
 

Varga Richárd polgármester: 
A tegnapi napon kiválasztottuk a Civil ház homlokzatának színét, ma pedig már el is kezdődött a 
színezés. Felmerült a kazánház kialakítására szánt fatároló építménynél, hogy nem megfelelő a padozat. 
A kivitelező – bár nem része a pályázatnak – vállalta, hogy lebetonozza az alját. A kémény 
kürtőátmérője – amibe az új kazán lesz bekötve – megfelelő, viszont állagjavítást kell majd végezni 
rajta. Ennek költségét is vállalja a kivitelező. Ami viszont plusz költséget jelent majd, az a tető 
felújítása. Erre kértem árajánlatot attól a vállalkozótól, aki most a színpad tetőszerkezetét csinálja. kb. 
480.000 Ft-ról kaptam ajánlatot, ami szerintem elfogadható.  
A villanyóraszekrény a vastag szigetelés miatt nagyon mélyre került volna, ezért Szarvas Pali bácsit 
megkértem, hogy készítsen új ajtót, ő ezt el is készítette és Nógrád községnek ajándékozta. Köszönjük 
szépen! 
A következő a fűtésszerelés, ez is hamarosan elkezdődik. 
A Művelődési házban a belső oldalra is beépítésre kerültek a nyílászárók. A kazánházat kipakoltuk, a 
fűtés kiépítését meg lehet kezdeni. Az összes világító testet, ami a homlokzaton van, ki kell szerelni, 
mert hőszigetelve lesz a homlokzat. Megkerestem ez ügyben Fagyas Geriéket. 
Kértem a vállalkozót, hogy beszéljük át, hogy az önerő, amit a testület megszavazott, mit takar? A 
pályázatot lebonyolító cégtől kértünk helyszíni egyeztetést, december 11-én 13 órára jönnek.  
 
17 óra 34 perckor érkezik az ülésre Budai Krisztina érdeklődő állampolgár. 
 
Gere Zsolt képviselő: 
Az önerőről már szavaztunk, nem? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Igen, de hiába szavaztunk, ha nem tudjuk, mit takar. Nézzük meg, hogy az energetikához mi szükséges 
és csak utána menjünk belülre, a belső nyílászárókhoz stb.  
 
Piroska János képviselő: 
Ezt a bejárást mindenképpen meg kell ejteni, mielőtt bármiről is döntenénk. Legyen leírva feketén-
fehéren, hogy például a fűtés mit foglal magába. Legyen olyan szakember, aki fűt, karbantartja a fűtés 
rendszerét. 
 
Gere Zsolt képviselő: 
Olyan rendszert kellene kiépíteni – ha még lehet – hogy külön lehessen fűteni a helyiségeket.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A faelgázosító rendszerhez három termosztát lesz, három helyiséget lehet külön szabályozni, a 
könyvtárba külön lesznek a norvég panelek kiegészítő fűtésként. A radiátorok elhelyezésébe 
beleszólhatunk.  
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Gere Zsolt képviselő: 
A jövőben beadandó pályázatokat jobban át kell nézni, mielőtt beadjuk. Ne utólag jöjjenek rejtett 
költségek.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A pályázat előkészítő szakaszában meg kell bízni ezzel a feladattal egy tervezőt, pályázatírót, de ezt 
meg kell fizetni. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Sajnos számtalanszor úgy íródik ki egy pályázat, hogy bizonyos költségeket nem lehet elszámolni a 
pályázat keretén belül.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A volt polgármester asszonynak az alpolgármester segített, a mostani pedig szintén nyomon követi a 
pályázatok lebonyolítását. Nincs olyan pályázat, ahol nem jön elő pluszban megvalósítandó feladat. 
 
Piroska János képviselő: 
A 11-i bejáráskor tisztázni kell, hogy a képviselő-testület részéről olyan igény merült fel, hogy feketén-
fehéren prezentálják előttünk rajzokkal, hogy hogyan fog a kivitelezés megvalósulni, milyen technikai 
megoldásokat kívánnak beépíteni.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ezt még kiegészíteném azzal, hogy azt a tájékoztatást kaptuk, hogy egy puffertartály elhelyezésre kerül 
és a rendszer két naponta igényel majd felfűtést.  
Az egészségház felújítási pályázat kapcsán szeretném elmondani, hogy van egy kis maradvány, amelyet 
eszközbeszerzésre lehet fordítani. Ezzel kapcsolatban kértük a gyermekorvos véleményét.  
Az iskolai pályázatnál is van még maradvány. A májusban felvett listán szereplő hibák sajnos még 
mindig függőben vannak. Nem lettek még elvégezve a javítások. Sikerült kieszközölni egy helyszíni 
bejárást. Itt voltak a pályázatíró cég képviselői, a mérnök, megnéztük a listán szereplő hibákat, végig 
néztünk mindent. Írtunk egy levelet a pályázatíró felé, hogy ellenőrizzék a maradványösszeget, és 
jelöljenek ki egy határidőt a hibák kijavítására.  
 
Gere Zsolt képviselő: 
A villámhárító benne van? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem, az nincs benne. Az nem volt a pályázat része. A Tankerülettől történt olyan közreműködés, hogy 
ami sürgősen elvégzendő feladat volt, azt elvégezték. A költséget valószínűleg nekünk kell viselni.  
 
Gere Zsolt képviselő: 
A színpad felújításával kapcsolatban kaphatnánk tájékoztatást? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Azokat a munkálatokat sikerült egy futó pályázatba beépíteni. Ez egy olyan pályázat, ami 
eszközbeszerzésről is szól. Ebben még volt arra keret, hogy a rendezvények lebonyolításához a színpad 
felújítását bele tudtuk emelni. Ez nem az önkormányzat költségét terheli.  
 
Gere Zsolt képviselő: 
A Béke téri útfelújítás? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az garanciális javítás volt, a kivitelező térítésmentesen végezte el a munkát. Ugyanígy történt az iskolai 
parkoló javítása is.  
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Gere Zsolt képviselő az ilyen esetekre rövid tájékoztatást javasolt. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
A Civil háznál felmerült annak a lehetősége, hogy két helyiséget egybe lehetne nyitni a fal kibontásával. 
Ez megoldható? 
 
Varga Richárd polgármester: 
A kis helyiség közötti falat biztos, hogy nem lehet elbontani, mert az az oldal nagyon süllyed. A hátsó 
falnál részleges bontás lehetséges. Ez még nem végleges, mert statikus nem látta az épületet. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat és a települési önkormányzat között megállapodás szabályozza 
azt, hogy melyik helyiséget használhatja a nemzetiségi önkormányzat. Eddig ez a helyiség a Civil 
házban volt, de nekik olyan helyiségre lenne szükségük, ahol az internethasználat is biztosított, tudnának 
nyomtatni stb. Felmerült az önkormányzat mellett lévő internet-terem használatának lehetősége. A 
megállapodás ennek megfelelően fog majd módosulni. 
A pályázatokhoz kapcsolódóan szeretném elmondani, hogy a konyhai pályázat lezárult, sikerült 
megvalósítani, már csak a pénzügyi elszámolás van folyamatban.  
 
Piroska János képviselő: 
Az útépítési pályázat mikor indul? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Előkészítési szakaszba fog kerülni. Hamarosan ki fogjuk küldeni az ajánlatkérőket. A munkálatok 
előreláthatóan márciusban indulhatnak. Az óvodai pályázathoz – amennyiben árdrágulás várható- még 
idén fogjuk beszerezni az eszközöket, ha nem lesz drágulás, akkor csak tavasszal. 
 
A testület tagjai megbeszélték, hogy a december 11-i bejárás előtt tartanak egy megbeszélést, átnézik a 
pályázati anyagot. 
 
A testület a napirenddel kapcsolatban egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a 
következő határozatokat hozta: 
 

94/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Civil ház fatárolójának 
tetőjavítására vonatkozó FEMAFLÓR Kft. ajánlatát 472.116 Ft-ra vonatkozóan 
elfogadja. 
Felkéri a polgármestert, hogy a munka elvégzését a tartalékkeret terhére rendelje 
meg és a kifizetésről intézkedjen. Amennyiben a kifizetés 2020-ban lesz, a 2020 évi 
költségvetésbe történő betervezésről intézkedjen. 

 
Határidő: 2019. december 31. illetve értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
     95/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a polgármester pályázatokkal 
kapcsolatban adott tájékoztatóját elfogadja. Felkéri, hogy továbbra is kísérje 
figyelemmel a pályázatok megvalósítását és a 2019. december 11-bejárással 
kapcsolatban adjon lehetőséget, hogy azon a képviselők részt vehessenek és a bejárás 
előtt a pályázat tartalmát megismerhessék. 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 
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3. I.és II.világháborús emlékmű költségeinek és teendőinek megbeszélése 
Előadó: Varga Richárd polgármester           

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az I.világháborús emlékmű felújítása elkészült. Érkezett egy hiánypótlási felszólítás egy számszaki 
korrekcióra vonatkozóan. Ennek eleget fogunk tenni. A II.világháborús emlékmű is elkészült az előzetes 
látványterv  alapján. Többletköltség nem merült fel, viszont – mivel maradt még kő – megkértem a 
vállalkozót, hogy az ’56-os emlékmű talapzatát is készítsék el. Az első részszámla kifizetésre került, a 
második részszámla is hamarosan rendezve lesz.  
Az előző testületnek volt egy olyan kérése, hogy a lábazat burkolása szeletelt kővel történjen meg. 
Kaptunk erre árajánlatot, viszont a kivitelező később összeférhetetlenség miatt lemondta a munkát. 
Kértünk másik ajánlatot, ami nagyon kedvező volt, így a munka elvégzésre került. Még járda építését és 
környezetrendezést is szeretnénk az emlékparkban. Ezen kívül két pad is elhelyezésre kerül majd. 
Hétfőn kaptam tájékoztatást arról, hogy az I.világháborús emléktábláról három név lemaradt, ezt pótolni 
fogjuk.  
 
Piroska János képviselő: 
Mikorra tervezzük a felavatást? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Tavasszal, amikor már minden elkészült, és a környezetet is rendezni tudjuk. 
 
A testület a napirenddel kapcsolatban egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a 
következő határozatot hozta: 
 

96/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az I. és II.világháborús 
emlékmű pénzügyi elszámolását elfogadják. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a még hátralévő munkák megvalósításáról 
gondoskodjon, valamint a három lemaradt név felvéséséről intézkedjen. Amennyiben 
a fentiekkel kapcsolatos kiadások egy része csak 2020-ban lesz kifizetve, azok 
költségvetésbe történő betervezéséről intézkedni kell. 

 
Határidő: azonnal és értelemszeű 
Felelős: polgármester 

 
4. A Hivatal további működése 

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Az önkormányzati törvény a választást követő 60 napon belül ad lehetőséget arra, hogy a települési 
önkormányzat változtasson azon, hogy kivel létesít közös önkormányzati hivatalt. 2000 fő feletti  
lakosságszámú település hozhat létre önálló hivatalt. Ahol ez a lakosságszám nincs meg, ott csatlakozni 
kell valamelyik másik településhez. A hivatali feladatok ellátására Nógrád és Berkenye községek már 
2004-ben csatlakoztak. Mindig törekedtünk arra, hogy a lakosságot helyben ellássuk, mind Nógrádon, 
mind Berkenyén. 
Nógrád részéről most felmerült az az igény, hogy legyen Nógrád község a közös hivatal székhelye. Ezt 
polgármester úr tolmácsolta a berkenyei képviselő-testület és a polgármester számára, ennek folyamán 
elindult egy közös együttgondolkodás, áttekintésre kerültek a szabályzatok. Ezt majd aktualizálni kell. 
Nógrád székhely erősítése érdekében jó érv bontakozik ki. Ez pedig pénzügyi érv. Ha áttekintjük a 
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költségvetéseket, látjuk, hogy minden település támogatásokat kap attól függően, hogy milyen 
feladatokat lát el. A költségvetésben vannak korrekciós tényezők, melyek ahhoz kapcsolódóak, hogy a 
település mennyire gazdag. Ezt a gazdagságot a költségvetési törvény úgy fejezi ki, hogy mennyi az 
iparűzési adó erőképessége, vagyis, ha a befizetett iparűzési adót ha elosztjuk lakosságszámra, akkor 
kijön, hogy milyen vállalkozások működnek a településen, milyen bevételekre tesz szert tőlük az 
önkormányzat. Tehát, ha lecsökken az adó 10.000 Ft/fő alá, akkor azoknak az önkormányzatoknak az 
állam plusz pénzt ad feladatainak ellátására. Ennek értelmében, ha Nógrád lenne a székhely, akkor 
pótlólagos pénzt is kapna fenntartásra, mert Nógrádon alacsony az egy főre jutó adóerőképesség. 
Előzetes számítások szerint ez 8 M Ft-ot jelentene. Mindkét település jól járna, mert ebből jut mindkettő 
számára. Azokat a feladatokat, amelyek nem érintik a lakosságot, össze lehetne vonni. Mindezekről 
megállapodást kell kötni a két önkormányzat részéről. Fel kell még mérni, hogy mely hatóságoknál 
milyen intéznivalónk van, ha a székhely változik. Mindannyian azon leszünk, hogy ez olyan irányba 
mozduljon el, hogy mindenki elégedett legyen.  
 
Piroska János képviselő: 
Közös testületi ülésen kell erről dönteni? 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Ahogy szeretnétek. Külön is lehet és közösen is. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Én tegnap részt vettem a berkenyei testület ülésén. Nógrád községet képviseltem, elmondtam az 
álláspontunkat. Azt gondolom, hogy jó irányba haladunk. Jegyző asszonnyal ellátogattunk egy másik 
településre, ahol szintén közös hivatal működik. Ez a látogatás nagyon hasznos volt.  
 
 

5. Önkormányzati ingatlanok ügyei  
 

- Infopont javítási munkái, üzemeltetése 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 

Varga Richárd polgármester: 
Sajnos az épület teteje még mindig beázik. A kazán is beázott, ezért a temperáló fűtést nem tudtuk 
elindítani. Szakember véleményét kértem, aki azt mondta, hogy amíg a beázást nem szüntetjük meg, 
nincs értelme tovább lépni. Elindítottunk egy bejelentést a biztosító felé.  
Dr. Kricsfalvi Anita levelében leírja javaslatait többek között a wc üzemeltetésére és a parkolásra 
vonatkozóan. Személyzet biztosítását javasolják. Talán az útfelújítás kapcsán tudunk parkolóhelyet 
kialakítani, vagy bővíteni. Véleményem szerint erre a tavaszi időszakban térjünk vissza. 
A káreseményt a biztosító felé bejelentjük. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Az Anitának van valami költsége, vagy csak használja az épületet? 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Nincs. 
 
Gere Zsolt képviselő: 
Az útfelújítási pályázat előtt már tehetnénk lépéseket a parkoló kialakításával kapcsolatban. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Célszerű lenne közösségi tér kialakítása is a parkoló mellett, de ezeknek akkora a költsége, hogy saját 
erőből nem fogjuk tudni megoldani. 
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Pintér Ferenc érdeklődő állampolgár: 
A Villányi Péter tulajdonában lévő területen, ami a vendéglő mögött van, ki lehetne alakítani játszóteret, 
el lehetne helyezni ott padokat, asztalokat. A parkoló területét így növelni lehetne. Ő nem zárkózik el az 
ingatlan olyan használatától, ami nem akadályozza a terület későbbi értékesítését.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Javaslom, hogy február környékén tartsunk egy egyeztető megbeszélést erre vonatkozóan, bevonva a 
képviselőket, civil szervezeteket és a levél íróját. 
 
Piroska János képviselő: 
Határozzunk most arról, hogy levélben megkeressük Villányi Pétert, és az említett területért cserébe 
ajánljunk fel neki egy építési telket, mert pénzünk sajnos nincsen. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Szerintem ne konkrét építési telket javasoljunk, hanem bármilyen más önkormányzati tulajdonban lévő 
területet. 
 
A testület a javaslattal egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással egyetértett és a 
következő határozatot hozta: 
 

97/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete parkolóhely, illetve asztalok, 
padok elhelyezése céljából tulajdonjogot kíván szerezni a Nógrád 486 hrsz-ú 
ingatlanban.  
A testület ezért felhatalmazza a polgármestert, hogy kezdeményezzen egyeztetést a 
tulajdonossal, hogy a jelenleg lakóház udvarként feltüntetett 583 m2 nagyságú 
ingatlan helyébe milyen csereterület fogadható el számára.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
Piroska János képviselő: 
Az infopont téliesítésére visszatérve, akkor nem lehet a wc-t használni vízöblítéssel. A várhoz télen is 
jönnek, tehát javaslom egy fából készült wc elhelyezését ideiglenes jelleggel.  
 
 Gere Zsolt képviselő: 
Nem lehetne TOI-TOI wc-ket bérelni néhány hónapra? Azt tisztítani is lehet 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Az Alapítány nem tudja esetleg ezt támogatni? 
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
De igen, tudja. 
 
Piroska János képviselő: 
Bocsánat, de ez nem az Alapítvány feladata, hanem a képviselő-testületé! Oldjuk meg! Ez a falu 
presztizse! 
 
A testület mobil wc elhelyezésével kapcsolatban egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 
tartózkodással a következő határozatot hozta: 
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98/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a várparkolóba arra az 
időszakra, amíg az épületben található nyilvános wc nem üzemel, egy lezárható toi-
toi wc-t kíván elhelyezni.  
A testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a döntés végrehajtásáról 
gondoskodjon. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 

- Iskolából leszerelt anyagok elszállítása 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az iskolában a felújításkor leszerelt radiátorok, armatúrák stb, csúfítják az iskola udvarát, és 
balesetveszélyesek is. Én javasolnám, hogy szállíttassuk el és hulladékátvevő helyen értékesítsük 
azokat. A kapott pénzt valamilyen formában az iskolára lehetne fordítani. 
Felmerült az iskola részéről egy tároló építésének lehetősége, mert vannak eszközök, amiknek a tárolása 
nem megoldott. Akár ehhez is segítség lehetne az értékesítésből kapott pénz. 
 
Pásztor Györgyi érdeklődő állampolgár: 
Beszélgettem tanárokkal, szeretnének egy mászófalat a tornaterembe. Ezt is lehetne támogatni.       
 
Varga Richárd polgármester: 
Az igazgatóhelyettes jelezte, hogy egyéb sporteszközökre is szükségük lenne. Kértem, hogy a 
tantestülettel egyeztetve készítsenek egy listát, ha ez is felmerül, és belefér a keretbe, akkor 
természetesen lehet róla szó. 
 
Dávid Barbara érdeklődő állampolgár:  
Véleményem szerint nagy szükség lenne a tornateremben egy vészkijárat kialakítására. Vész esetén 
abból a tornateremből nem lehet kijutni. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Szakembertől kaptunk ígéretet arra, hogy arra vonatkozóan végez számításokat, hogy a terem 
befogadóképességéhez képest mekkora ajtónyílásra van szükség a kimenekítéshez. 
   
A testület a napirenddel kapcsolatban egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a 
következő határozatot hozta: 
 

99/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete felkéri a polgármestert, hogy 
az iskola udvarán található vas és egyéb hulladékok elszállításáról gondoskodjon. 
Amennyiben az értékesítéssel kapcsolatban többletbevétel keletkezik, arról a 
testületet tájékoztassa és a felhasználásra vonatkozóan kérjen az ügyben döntést. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
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- Fekécs Krisztián és neje kérelme    

    
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Fekécs Krisztián és neje egy építési telek tulajdonosai, és kérik a beépítési kötelezettség határidejének 
három évvel történő meghosszabbítását.  
 
A testület a kérelmet egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta és a 
következő határozatot hozta: 
 

100/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete Fekécs Krisztián László és 
Fekécs Szilvia kérelmére a Nógrád belterület 1136 hrsz-ú ingatlanra vonatkozó 
beépítési kötelezettséget további 3 évvel meghosszabbítja. A módosított beépítési 
határidő ennek megfelelően 2024. július 26. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a kérelmezőket a döntésről értesítse. Felkéri 
továbbá a kérelmezőket, hogy a módosított határidő ingatlannyilvántartásba történő 
bejegyzéséről gondoskodjanak. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester és kérelmezők 

                       
- Hivatal fűtés javításának többletköltsége  

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A hivatal fűtése már tavasz óta nem működik, még a polgármester asszony ajánlatot kért be a javításra. 
Időközben felmerültek olyan költségek, amelyeket az előző ajánlat nem tartalmazott.  
 
A polgármester részletesen ismertette a feltüntetett többletköltségek indokait. Elmondta, hogy az 
alapkivitelezés hiányos, nem megfelelő. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Indokolt volt a fűtésjavítás, mert már hidegek jönnek. 
 
A testület a napirenddel kapcsolatban egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a 
következő határozatot hozta: 
 

101/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete indokoltnak tartja, hogy a 
polgármester intézkedett a községházán a fűtés megjavítása ügyében. Elfogadja a 
munkák elvégzésének szükségességét és az ezzel kapcsolatban kifizetendő 743.000 Ft 
költséget. A kiadást a tartalékkeretből kell fedezni.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon és 
átcsoportosításra tegyen javaslatot. 

 
Határidő: 2019. december 31. és 2020. február 28. 
Felelős: polgármester 



 13
 

- Hivatali udvar rendezése 
 
Varga Richárd polgármester: 
A hivatal udvarán is vannak olyan radiátorok, amiket szeretnék elszállíttatni. Terveim között szerepel, 
hogy az önkéntes tűzoltók segítségével az udvaron felhalmozódott ágakat bedaráltatnánk.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Lenne egy olyan felvetésem, hogy a napelemek előtti fákat is ki lehetne vágni, a napelemek megfelelő 
működése érdekében. A Civil szervezetek házánál is ez a helyzet.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Piroska János képviselővel tartottunk itt az udvar körül egy bejárást és úgy láttuk, hogy a templom felől 
nem túl szép látvány a hivatal udvara. Arra gondoltam, hogy az összeg öreg fát ki lehetne vágni, és a 
helyükön parkolókat lehetne létesíteni. A Szondi utcai meggyfák kivágásához fogunk kérni 
feszültségmentesítést és így ki tudják majd vágni a tűzoltók a fákat.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Ha döntünk a fák kivágásáról, akkor arról is dönteni kell, hogy hol pótoljuk azokat, mert minden 
kivágott fát pótolni kell, erről majd testületi határozatot kell hozni.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A parkoló felől is lehetne örökzöldeket elhelyezni, mert azokkal is lehet fákat pótolni. 
 
 

- Tájház tűzfalának javítása 
 

Varga Richárd polgármester: 
Elmentem a helyszínre, megnéztem. Nincs a tűzfal faszerkezethez kötve, tehát különálló, bontható. Arra 
gondoltam, hogy ezt mi külső segítség nélkül meg tudjuk majd oldani. Tapasztaltam még, hogy kb. 10-
12 m-en hiányzik a kúpcserép is, ezt is javítani szükséges. Kértem árajánlatot a tető javítására, ez még 
nem érkezett meg. A tetőről lefolyó víz a szomszéd felőli homlokzatból kimos részeket. A lakók 
elkezdték ezt saját erőből javítani. Az volt a kérésük, hogy anyaggal támogassuk ezt meg, a munkát ők 
megpróbálják elvégezni. 
 
Piroska János képviselő felvetette, hogy a tájházban lévő disznóól rossz állapotban van. Ha van a 
faluban jó állapotú disznóól, azt meg kellene vásárolni, és a tájházban összeállítani. Meg kell tudni, 
hogy ennek mennyi a költsége. 

 
 

-    Budai Krisztina kérelme 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Érkezett hozzánk egy kérelem. Ezt már megelőzte egy korábbi megkeresés is az előző testület felé. 
Röviden összefoglalnám az előzményeket. A kérelmező azzal a kéréssel fordult az ezt megelőző 
testülethez, hogy a megvásárolt ingatlana melletti közterületet szerette volna megvásárolni. A testület 
nem értékesítette akkor a területet. Kérte továbbá a testület hozzájárulását ahhoz, hogy a közterület egy 
részét igénybe vehesse szellőztető rendszer kialakításához. Ehhez megkapta a hozzájárulást.  
Most újfent kérelmet intézett a testülethez a terület megvásárlása céljából. Leírta, hogy vállalja árok és 
kerítés megépítését és a hulladékgyűjtő sziget áthelyezését úgy, hogy az könnyen megközelíthető 
legyen. Elsősorban a teljes területet kívánja megvásárolni, de részmegvásárlásról is lehet szó.  Az ehhez 
szükséges eljárásnak nagy a költségvonzata.  
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A kérelmező Budai Krisztina röviden bemutatkozott és elmondta, hogy a megvásárolt ingatlan nagyon 
kicsi, bővíteni szeretné és ezért van szüksége az önkormányzati ingatlanra.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ez a terület az önkormányzat szemszögéből nézve egy frekventált rész. Én azt gondolom, hogy 
támogassuk azt, hogy valamilyen formában használhassa a területet. Megnéztem az ingatlant, szerintem 
nem szükséges az egész területet eladni, vagy bérbe adni, az ÉMÁSZ oszlopig elég nagy területet 
kaphatna, ahol elvégezhetőek a szükséges munkálatok. Védettebb lenne az ingatlana is ezáltal. A 
maradék rész az önkormányzat számára megmaradna. A részleteket mindenképpen ki kell dolgozni.   
 
Piroska János képviselő: 
Én akkor is és most is azt mondom, hogy az önkormányzatnak nem eladni, hanem meg kell szerezni 
minden olyan frekventált helyen lévő területet, ami a vár vonzáskörzetébe tartozik. Ne adjuk el a 
területet, de biztosítsunk lehetőséget a hölgy részére, hogy az ingatlanán minden olyan munkálatot el 
tudjon végezni, ami szükséges esztétikailag, vagy az állagmegóvás érdekében. Nekünk a település 
érdekeit kell szem előtt tartanunk. 

 
Varga Richárd polgármester: 
Úgy gondolom, hogy azáltal, hogy a szelektív gyűjtő sziget ott van, beszorítjuk őt.  
 
Piroska János képviselő: 
Nézzünk körül a faluban, hová lehetne onnan elhelyezni a szigetet. 
 
Budai Krisztina kérelmező: 
Nem elsősorban esztétikai a probléma. A külső talajszint a belső talajszinthez képest legalább 60 cm-rel 
feljebb van, tehát itt terepmunkát kell végezni az állagmegóvás érdekében.  
 
Piroska János képviselő: 
Továbbra is tartom magam ahhoz, hogy ne adjuk el a területet. 
 
Budai Krisztina kérelmező: 
Azért mertem mégegyszer benyújtani a kérelmet, mert az elutasítás indoka korábban az volt, hogy az 
önkormányzat nem értékesít önkormányzati területeket. Idén tavasszal mégis volt olyan terület, amit 
értékesítettek. Ezért gondoltam, hogy ismét a testülethez fordulok kérésemmel.  
 
Gere Zsolt képviselő: 
Ha olyan döntés születne, hogy az önkormányzat végzi el a tereprendezési munkálatokat, ami Önnek 
segít, és utána kialakít ott egy parkot, az megoldás lenne? Mert ez a legfőbb probléma, ha jól értem. 
 
Budai Krisztina kérelmező: 
A házam állagának megóvása érdekében mindenképpen.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Az a megoldás felmerül-e, hogy adjuk bérbe, vagy használatba a területet annak fejében, hogy ő saját 
költségén rendezi azt az állagmegóvó munkálatot, ami nagyon fontos? Vállalja, hogy rendben tartja azt a 
területet, amíg az önkormányzatnak arra igénye nem lesz? 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Szerintem ez nem ilyen tiszta ügy, mert ha például jövőre lesz ilyen pályázat, akkor ő adja vissza, amibe 
már beleölte a pénzét? 
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Piroska János képviselő: 
A hölgy végezze el a szükséges munkálatokat, tegyen csatornát stb. A testület tesz egy ígéretet, hogy a 
hulladékszigetet eltávolítjuk onnan. Segíteni kell az itt lakókat, de a köz érdekét kell szem előtt tartani.  
 
19 óra 57 perckor Pásztor Györgyi távozik az ülésről. 
 
Budai Krisztina kérelmező: 
Én úgy gondolom, hogy amikor megvásároltam a házat, akkor körültekintően jártam el. Tudatos volt az, 
hogy ilyen épületet vásároltam, és tudatában vagyok annak, hogy az ilyen épületek, amik 100 éve 
épültetek, milyen állagmegóvást követelnek. Amennyiben ezt a területet megvásárolhattam volna, akkor 
egy 1,5 - 2 m szélességben egy 60 cm-es talajszint levitelt képzeltem el, utána egy terméskővel kirakott 
megtámasztást szerettem volna a területen.  
Mire számíthatok az önkormányzattól a tereprendezésre vonatkozóan? 
 
A testület részéről még több lehetséges megoldás elhangzott a napirenddel kapcsolatban, végül 
egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a következő határozatokat hozta: 
 

102/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete nem kívánja eladni Budai 
Krisztina részére a Nógrád 427 hrsz-ú közterületet, sem annak egy részét. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntést a kérelmezővel közölje. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
103/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat  

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete nem zárkózik el attól, hogy a 
későbbiekben egyeztetett feltételek szerint Budai Krisztina bérbe vegye, illetve 
használja a Nógrád 427 hrsz-ú ingatlant. 
A testület felkéri a kérelmezőt, hogy a tervezett használatról terjesszen be pontos 
rajzokkal ellátott leírást, és a bérletre vonatkozó kérését. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntést a kérelmezővel közölje. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 

 -  Szegfű utcába kő vásárlása 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Szegfű utcából megkerestek bennünket, hogy nagyon rossz az út, télen nehéz megközelíteni az 
ingatlanokat. A Laczkovszki Ricsi megnézte és azt mondta, hogy nem javasolja zúzott kő, vagy mart 
aszfalt leszórását, mert olyanok ott a terepviszonyok, hogy az esővíz lemosná. Más megoldást kell 
találni. Javaslom, hogy dolgozzuk ki a jó megoldást a jövőre vonatkozóan.  
Hasonló megkeresés érkezett a Jókai utcából is. Ott az utca alsó szakaszát szeretnének kővel megszórni. 
Itt a lakók elvégeznék a munkát, csak az anyag biztosítását kérik az önkormányzattól.  
A Petőfi telepen is csak anyagok kérnek, a munkaerőt ők adják. Ők is útjavítást szeretnének.  
Laczkovszki Ricsi felajánlotta, hogy tudna jó áron hozni olyan követ, ami a posta előtt van. Ezt 
deponálhatnánk és kis autóval szét lehetne hordani, ahová szükséges.  
 
A testület a napirenddel kapcsolatban egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a 
következő határozatot hozta: 
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104/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete 22 tonna zúzott kő (murva) 
megvásárlására biztosít lehetőséget. A követ le kell deponálni és kisebb gépjárművel 
onnan lehet útjavításokra elszállítani. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon és 
annak költségéről a képviselő-testületnek számoljon be. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
6. Mikuláscsomag gyerekeknek és időseknek csomag adása 

Előadó: Varga Richárd polgármester       
 

Varga Richárd polgármester: 
Idén 500 Ft/csomag áron van lehetőségünk megvásárolni a gyerekek mikuláscsomagját. Kértem az 
élelmezésvezetőt, hogy intézkedjen a beszerzésről.  
Az időseknek szánt ajándék összege évek óta 2.000 Ft volt, de az idei évben javasolnám ezt megemelni 
2.200 Ft-ra.  Az iskola valamennyi dolgozója is részesüljön ebből az ajándékozásból. 
 
Kovács Ágnes az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottság elnöke: 
Az ülést megelőzően a Szociális bizottság is támogatta az összeg 2.200 Ft-ra történő megemelését. A 
csomagok kiosztása ugyanúgy történik majd, mint tavaly is. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A szociális keret terhére történik majd meg a természetbeni támogatásként átadott élelmiszer 
megvásárlása. 
  
A polgármester a feltett kérdésekre ismertette a csomagok kiosztásának részleteit. 
 
A testület a napirenddel kapcsolatban, egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a 
következő határozatokat hozta: 
 

105/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete rendkívüli települési támogatás 
természetbeni formájában 500 Ft értékű mikulás csomagban részesít minden helyi 
intézménybe járó óvodást és általános iskolást. 
A testület felkéri Horváth Erzsébet intézményvezetőt, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon. 

 
Határidő: legkésőbb 2019. december 6. 
Felelős: Horváth Erzsébet intézményvezető 

 
 

106/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a rendezvénytervben 
foglaltaknak megfelelően 2019. december 18-án 15 órakor Falukarácsonyt és Idősek 
Napját kíván tartani.  
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A) Felkéri a polgármestert, hogy minden településen lakó 65 év feletti lakost a 
rendezvényre hívjon meg, és ott köszöntse őket műsorral és minden megjelentet lásson 
vendégül.  
B) Felkéri a polgármestert, hogy minden 65 év feletti és fogyatékkal élő személyt 
természetbeni juttatásként részesítsen kb. 2.200 Ft értékű támogatásban karácsony 
előtt. 
A végrehajtás során felmerülő költségeket a rendkívüli települési támogatásra szánt 
keretösszegből kell fedezni.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 

7. Egyebek 
 

- Olasz testvértelepülési kapcsolat 
 Előadó: Varga Richárd polgármester             
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Egy olaszországi település kereste meg még az előző testületet azzal a kéréssel, hogy szeretnének 
Nógrád községgel testvértelepülési kapcsolatot kialakítani. A gesztus és maga a felkérés értékes, de nem 
tudom, hogy mennyire tudnánk ebből profitálni, hiszen több, mint 1000 km-re van tőlünk. Illene választ 
adnunk. Ha elfogadjuk, akkor jobban meg kell ismernünk egymást. 
Véleményem szerint udvariasan utasítsuk vissza, hiszen már több testvértelepülésünk is van, nagyon 
nehéz lenne a kapcsolattartás.  
 
A testület a javaslattal 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 1 tartózkodással egyetértett és a következő 
határozatot hozta: 
 

107/2019.(XI.26.) képviselő-testületi határozat  
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete nem kíván testvértelepülési 
kapcsolatot kialakítani az olaszországi Isolabona településsel. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a határozatot az 
érdekelteknek küldje meg. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
     Téli felkészülés 
     Előadó: Varga Richárd polgármester             
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Két vállalkozótól kaptam árajánlatot a téli szükség szerinti hóeltakarításra, illetve szórásra. Aki az 
elmúlt években végezte ezt a feladatot, 11.000 Ft+Áfa/óra áron vállalná idén a munkát. A másik 
ajánlattevő 9.500 Ft/ óra díjat kér, ő áfamentes. Mindkét vállalkozó rendelkezik a szükséges gépekkel.  
 
Gere Zsolt képviselő: 
Az első ajánlatban több gép szerepel. Az ár egy gépre vonatkozik? 
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Varga Richárd polgármester: 
Igen, viszont időben kevesebbet jelent, mivel ketten dolgoznak.  
 
Gere Zsolt képviselő: 
A sózóanyagot az önkormányzat biztosítja? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Igen. Ezzel kapcsolatban is történtek már egyeztetések. Megkerestem azt, akitől tavaly vásároltunk, ő 57 
Ft/kg nettó árat mondott. Találtam olyan céget, aki 33 Ft/kg áron is tud nekünk anyagot biztosítani.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Mindig gondot jelent, nem egyértelmű, hogy mi a jelentősebb hóesés? Erről sokszor vita van.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Vagy egy bizottságot kell felállítani, aki eldönti ezt, vagy polgármesteri hatáskörbe kell adni, és én 
döntök arról, hogy mikor megy ki a munkagép. 
 
Gere Zsolt képviselő: 
Nem lehetne egy központi telefonszámot közzétenni, amit akár hajnalban is lehetne hívni havazás 
esetén? 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Javaslom, hogy Ricsi maga szóljon havazás esetén a vállalkozónak, ne őt hívogassa majd mindenki.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Rendben.  
 
Dávid Barbara érdeklődő állampolgár:  
A faluból kivezető meredekebb útszakaszon el lehetne helyezni szóróanyag kupacokat, mint más 
településeken?  
 
Varga Richárd polgármester: 
Utánajárok ennek.  
 
Gere Zsolt képviselő: 
Jó megoldás lehetne az is – visszatérve a hókotrásra -, hogy megosztanánk a vállalkozók között a falut. 
Gyorsabban tiszták lennének az utak, ha egyszerre többen dolgoznak.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ez szerintem támogatható. Viszont nem tehetjük meg azt, hogy az árban különbséget teszünk. A 
magasabb árat adót tájékoztatom, hogy érkezett alacsonyabb összegű ajánlat, talán átgondolja és lejjebb 
viszi az árat ő is.  
 
Napirend utáni hozzászólások: 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A munkaterv szerint december 10-én lesz az utolsó ülés ebben az évben. Ekkor közmeghallgatást is kell 
tartani. Hány órakor kezdődjön az ülés és a közmeghallgatás? 
 
A képviselő-testület a közmeghallgatás kezdő időpontjának a 16 órát javasolta, a testületi ülés pedig 17 
órától kerülne megtartásra. 
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Gere Zsolt képviselő: 
Szeretnék magyarázatot adni az ülésen készült kamerás felvételre. Korábban ugyan hozott a testület egy 
olyan döntést, hogy az ülések nem lesznek felvéve, de azóta engem többen megkerestek, akik 
nehezményezték, hogy nem tudják visszanézni a testületi üléseket. Én javaslom, hogy a jövőben állítsuk 
vissza a videofelvételek készítését. Addig én vállalom, hogy biztosítom a videós közvetítést azoknak az 
embereknek, akik nem tudnak részt venni az ülésen, de érdekli őket. Aláírásgyűjtésre is sor került ez 
ügyben.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Közvetítés, vagy felvétel? Mert a közvetítés élő dolog. 
 
Gere Zsolt képviselő: 
Felvétel.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A felvétel felhasználása hol történik? 
 
Gere Zsolt képviselő: 
Olyan nógrádi honlapokon lesz megjelentetve, amit mindenki elérhet. Ez valószínűleg az Infobázis és a 
Kis nógrádi enyém volt, tiéd lesz csoportok lesznek.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Tehát akkor, ha jó értelmezem, akkor az az előterjesztés, hogy a következő testületi ülésen szavazzanak 
a képviselők arról, hogy az önkormányzat költségén, az önkormányzat internetes felületén és mindenféle 
adatvédelmi és jogi felelősségvállalással az önkormányzat készítsen felvételt? 
 
Gere Zsolt képviselő: 
Igen. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Jó lett volna, ha ez a javaslat úgy érkezik be, hogy a képviselők véleményét újra ki tudtuk volna kérni. 
Erről a képviselők döntenek minősített többséggel. Szerintem erről előzetesen kellene beszélniük a 
képviselőknek, mielőtt a testületi ülésen döntenek.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Azt nem értem, hogy miért nem indítványoztad, miért kell aláírásokat gyűjteni? Mindenki fel van 
háborodva.  
 
Gere Zsolt képviselő: 
Engem megkerestek ezzel a problémával. A falunak, az embereknek szüksége van rá.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Ha valamiről nemmel döntünk, akkor mindig ez lesz? 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Én azt javaslom, hogy ezt a vitát zárjuk le. A testület jó működése érdekében a jövőben az ehhez 
hasonló dolgokat előzetesen egyeztesse a testület.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Egyszer már döntöttünk erről. Ha megkerestek téged, akkor képviselői indítványt kellett volna 
benyújtani, hogy tűzzük napirendre.  
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Varga Richárd polgármester: 
Mi mindannyian azért ülünk itt, mert a szavazópolgárok minket ide delegáltak. Itt minden szavazópolgár 
képviseltetve van a képviselője által, akire a szavazatát leadta. A testület döntött, módosítottuk az 
szmsz-t, majd jött ez a civil kezdeményezés, ami szerintem nem volt jó döntés. Az, ha valaki 
magánemberként készít felvételt közszereplőkről, nem lehet gátolni. Itt két irányvonal van, 
magánemberként jár el valaki, vagy képviselőként.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Az aláíróíveken az szerepel, hogy: „Alulírottak kérjük, hogy készüljenek videó felvételek a képviselő-
testületi ülésekről Nógrádon”. Ez egy pontatlan megfogalmazás, mert nem azt írja, hogy ki készíti és 
hová, milyen honlapra. Ezért mondom, hogy mielőtt emberekkel aláíratjuk a pontatlan megfogalmazású 
papírokat, előtte beszéljünk róla.  
 
Gere Zsolt képviselő: 
Ebből az derül ki, hogy van igény videó felvételek készítésére. Nagyon sokan nem tudnak eljönni az 
ülésekre.  
 
Pintér Ferenc érdeklődő állampolgár: 
Én támogatom ezt a kezdeményezést, bármennyire nem tetszik is. A Nógrádiak Nógrádért oldalon a 
képviselő-testület alakuló ülését 1150-en nézték. Tehát van igény a videófelvételre.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Annak, hogy a Nógrádiak Nógrádért Egyesület megossza az oldalán azt, amit itt 
magánkezdeményezésben felvesz, annak nincs akadálya. Mi ezt nem ellenezzük.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
A játszótérrel kapcsolatban mi a helyzet, lehet már használni?  
 
Varga Richárd polgármester: 
Egyelőre még nem. Január 1-től komoly ellenőrzésekre lehet számítani. Az eszközöket felül kell 
vizsgálni, ami nem megfelelő, azt el kell bontani. 
 
21 óra 05 perckor az ülésteremből az érdeklődő állampolgárok távoztak, a testület pedig zárt ülésen 
folytatta munkáját.  
 

k.m.f. 
 
 

 
Varga Richárd     Árpásné Schlenk Judit 

                                       polgármester             jegyző 
 
 
 
 

   Gere Zsolt                                                   Piroska János 
    jegyzőkönyv hitelesítő                             jegyzőkönyv hitelesítő 


